
 
 

10. juli 2024 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I Sundhedskommissionens betænkning kan man læse1 at den elektroniske 

patientjournalsystem Cosmic skal udskiftes, til dette ønskes svar på: 

a. Hvor langt er Naalakkersuisut nået med denne proces? 

b. Vil det nye patientjournalsystem være på grønlandsk? 

c. Vil engelsktalende have mulighed for at anvende det? 

 

2. Har Naalakkersuisut yderligere oplysninge vedr. Udskfitning af det elektroniske 

patientjournalsystem?    

 

 

(Medlem af Inatsisartut  Mette Arqe-Hammeken, Naleraq) 

 

 

Begrundelse: 

 

Pt. Er Sundhedsvæsenets nuværende elektroniske patientjournalsystem tilpasset dansktalende.  Når 

nu systemet skal udskiftes er det nærliggende, for det første at man skaffer et system der kan 

anvendes af grønlandsktalende (kalaallisut) - da majoriteten af folket i landet taler grønlandsk 

(kalaallisut). For det andet, så har sundhedsvæsenet store udfordringer med at rekruttere læger og 

sygeplejersker, så, alt andet lige, vil det lette på rekrutteringen, når det elektroniske 

patientjournalsystem også kan anvendes af engelsksprogede.  

 

Spørgsmålene kræves besvaret indenfor ti (10) arbejdsdage. Ved tvivlsspørgsmål omkring 

oversættelsen tages udgangspunkt i den grønlandske version. 

 

 

 

 

                                                           
1 Sundhedskommissionens Betænkning afsnit 2.5.6 Data (side 21)  


